

ကောလောသံဩဝါဒစာ

နိဒါန်း

ရှင်ပေါလုရေးသားသောကောလောသံဩဝါဒ
စာသည် ရောမပိုင်အာရှဟုခေါ်သောနယ်ပယ်ရှိ
ဖေကံမြို့၏အရှေ့ဘက်၌တည်ရှိသည့် ကောလော
သံမြို့အသင်းတော်သို့ရေးသားသောစာဖြစ်၏။
ထိုအသင်းတော်သည်ရှင်ပေါလုတည်ထောင်သည့်
အသင်းတော်မဟုတ်ပေ။ သို့ရာတွင်ကောလောသံ
မြို့တည်ရှိရာနယ်မြေတွင် အမှုတော်ဆောင်ရန်
ရှင်ပေါလုတာဝန်ယူထားသည့်အတိုင်း ဖေကံ
မြို့အမှုတော်ဆောင်များကိုကောလောသံမြို့
သို့စေလွှတ်ခဲ့၏။ ထိုအသင်းတော်တွင်အယူ
လွဲမှားသောဆရာတို့ကဘုရားသခင်ကို
သိရှိနိုင်ရန်နှင့် ကယ်တင်ခြင်းအပြည့်အဝ
ခံစားနိုင်ရန်ကောင်းကင်လောကကို အစိုးရ
သည့်တန်ခိုးရှင်များနှင့်အာဏာပိုင်တို့ကို
ကိုးကွယ်ရမည်ဟုသွန်သင်နေကြ၏။ ထို့
အပြင်အရေဖျားလှီးမ ှ် ဂလာခံခြင်း၊
အစားအသောက်နှင့်အခြားအမှုကိစ္စများ
နှင့်ပတ်သက်သည့်ဥပဒေစည်းကမ်းချက်
များကိုတိကျစွာလိုက်နာကျင့်သုံးရ မည်ဟုလည်းသွန်သင်ကြသည်။

ရှင်ပေါလုသည်ခရစ်ယာန်တရားအစစ်
 အမှန်ကိုတင်ပြခြင်းအားဖြင့် ထိုသွန်သင်
 ချက်များမှားယွင်းကြောင်းကိုထောက်ပြ၏။
 သူ၏အဋ္ဌ ဌိကတင်ပြချက်မှာသခင်ယေရှု
 သည်ကယ်တင်ခြင်းကိုအပြည့်အဝပေး
 နိုင်သောအရှင်ဖြစ်တော်မူကြောင်း၊ ဤသို့
 ခံယူယုံကြည်ချက်မှတစ်ပါး အခြားခံယူ
 ယုံကြည်ချက်များနှင့်ကျင့်သုံးမှုများ
 သည်ကိုယ်တော်နှင့်ဝေးကွာစေမည့်အရာ
 များဖြစ်ကြောင်း၊ ဘုရားသခင်သည်ခရစ်
 တော်အားဖြင့်ကမ္ဘာလောကကိုဖန်ဆင်း
 တော်မူ၍ကိုယ်တော်အားဖြင့်ပင် ထိုလောက
 ကိုမိမိထံသို့ပြန်လည်ပို့ဆောင်တော်မူ
 မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားတို့
 ကယ်တင်ခြင်းခံရရန်တစ်ခုတည်းသော
 နည်းလမ်းမှာ သခင်ယေရှုနှင့်တစ်လုံး
 တစ်ဝတည်းဖြစ်ရန်ပင်ဖြစ်ကြောင်းသွန်
 သင်သည်။ ထို့နောက်မိမိသွန်သင်သော
 တရားတော်အရမည်သို့ကျင့်ရမည်ကို
 သြဝါဒပေးလေသည်။

ဤစာကိုကောလောသံအသင်းတော်သို့ယူ
 ဆောင်ပေးသူ တုခိတ်နှင့်အတူသြနေသိမ်
 လည်းလိုက်ပါသွားသည့်အချက်မှာစိတ်ဝင်

စားဖွယ်ကောင်း၏။ **သြ**နေသိမ်သည်ဖိလေမုန်
၏ကျွန်ဖြစ်ပြီးသူ့အတွက်ဖိလေမုန် **သြ**ဝါဒစာကိုရှင်ပေါလုရေးခဲ့ပေသည်

အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်

နိဒါန်း ၁:၁-၈

ခရစ်တော်၏ဇာတိတော်နှင့် အမှုတော်ဆောင် လုပ်ငန်း
၁:၉-၂:၁၉

ခရစ်တော်အားဖြင့်ရရှိသည့်ဘဝသစ် ၂:၂၀-၄:၆

နိဂုံး ၄:၇-၁၈

1 ဘုရားသခင်၏အလိုတော်နှင့်အညီခရစ်
တော်ယေရှု၏တမန်တော်ဖြစ်သူ ငါပေါလု
နှင့်ငါတို့၏ညီတိမောသေထံမှ- 2 ကောလောသံမြို့ရှိဘုရားသခင်၏လူစု
ဝင်များဖြစ်သူ၊ ခရစ်တော်နှင့်တစ်လုံးတစ်ဝ
တည်းဖြစ်လျက်ခရစ်တော်ကိုသစ္စာရှိသူညီ
အစ်ကိုများထံသို့စာရေးလိုက်ပါသည်။ သင်
တို့သည်ငါတို့အဖဘုရားသခင်ထံတော်
မှကျေးဇူးတော်နှင့်ငြိမ်သက်ခြင်းကိုခံစား
ကြရပါစေသော။

ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းသည့်ဆုတောင်းပတုထနာ

3 ငါတို့သည်သင်တို့အတွက်ဆုတောင်းပ တု
ထနာ ပြုသည့်အခါတိုင်းငါတို့သခင်ယေရှုခရစ်
၏ခမည်းတော်ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်
ကိုချီးမွမ်း၏။- 4 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သင်တို့သည်ခရစ်တော်

ယေရှုကိုယုံကြည်၍ ဘုရားသခင်၏လူစုတော်
ဝင်အပေါင်းတို့အားချစ်ကြသည်ကိုငါတို့
ကြားသိရသောကြောင့်ဖြစ်ပေသည်။-

5 သမ္မာတရားတည်းဟူသောသတင်းကောင်းကို
သင်တို့ပထမဆုံးအကြိမ်ကြားနာရသော
အခါ မျှော်လင့်ရာအကြောင်းကိုသင်တို့ကြား
သိရကြ၏။ သို့ဖြစ်၍သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်း
နှင့်ချစ်ခြင်းသည်ကောင်းကင်ဘုံ၌ သင်တို့အဖို့
လုံခြုံစွာလျာထားသည့်မျှော်လင့်ရာအပေါ်

တွင်မှုတည်လျက်နေ၏။- 6 သင်တို့သည်ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်
အကြောင်းကိုကြားရပြီးသည့်နေ့မှစ၍ ထို
ကျေးဇူးတော်ကိုအမှန်သိမြင်ခံစားရကြ
သည်နှင့်အမျှသတင်းကောင်းသည် သင်တို့
ထံသို့ပျံ့နှံ့၍လာပေသည်။ ထိုနည်းတူစွာ
သတင်းကောင်းသည်ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးသို့ ပျံ့နှံ့၍
ကောင်းချီးမင်္ဂလာများခံစားစေ လျက်ရှိပေသည်။-

7 ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်အကြောင်း
ကိုသင်တို့အားသင်ကြားပေးသူမှာ ငါတို့
နှင့်အတူခရစ်တော်၏အမှုတော်ကိုထမ်း
ဆောင်သူ၊ ငါတို့ချစ်မြတ်နိုးသူပ ၀ ဖြစ်၏။
သူသည်ငါတို့၏ကိုယ်စားသစ္စာရှိစွာခရစ်
တော်၏အမှုတော်ကိုထမ်းဆောင်သူဖြစ် ပေသည်။-

☆ 8 ဝိညာဉ်တော်မှရရှိသောသင်တို့၏မေတ္တာ အကြောင်းကိုငါတို့အားသူပြောပြ၏။

9 သို့ဖြစ်ခြင်းကြောင့်သင်တို့၏သတင်းကိုကြား ရသည့်နေ့မှစ၍ ငါတို့သည်သင်တို့အတွက် အစဉ်မပြတ်ဆုတောင်းပ တု ထ နာပြုလျက်နေ၏။ သင်တို့သည်ဝိညာဉ်တော်ချပေးတော်မူသော

ဉာဏ်ပညာနှင့်ပြည့်စုံသဖြင့် ဘုရားသခင် ၏အလိုတော်ကိုကောင်းစွာသိရှိကြစေရန် ဘုရားသခင်အားငါတို့ဆုတောင်းကြ ပါ၏။-

10 သို့မှသာအစဉ်အမြဲသခင်ဘုရားနှစ်သက် တော်မူစေရန်လည်းကောင်း၊ ကိုယ်တော်၏ဘုန်း အသရေတော်ထွန်းတောက်စေရန်လည်းကောင်း သင်တို့ပြုမူကျင့်ကြံနိုင်ကြလိမ့်မည်။ ယင်း

သို့ပြုမူကျင့်ကြံသဖြင့် ကောင်းမြတ်သည့် အကျင့်အမျိုးမျိုးတည်းဟူသောအသီး အပွင့်များကိုဖြစ်ထွန်းစေကြလိမ့်မည်။ ဘုရားသခင်ကိုလည်းတိုး၍သိကျွမ်း လာကြလိမ့်မည်။-

11-12 သင်တို့သည်အရာခပ်သိမ်းကိုစိတ်ရှည်စွာ ခံနိုင်ရည်ရှိစေရန် ဘုရားသခင်၏ဘုန်း ကြီးသောတန်ခိုးတော်မှရရှိသည့်စွမ်းရည် အမျိုးမျိုးဖြင့်ရပ်တည်နိုင်ကြပါစေသော။ ထိုမှတစ်ပါးလည်းအလင်းနိုင်ငံတော်တွင်

☆ 1:7 ကော၊ ၄:၁၂။ ဖိလော၊ ၂၃။

ကိုယ်တော်၏လူစုတော်အတွက်လျာထား
 သည့်ကောင်းချီးမ ၎် ဂလာများကို သင်တို့
 အားခံစားထိုက်သူများဖြစ်စေတော်မူ
 သော အဖဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်
 ကိုဝမ်းမြောက်စွာချီးမွမ်းနိုင်ကြပါစေ သော။-
 13 ကိုယ်တော်သည်ငါတို့အားမှောင်မှိုက်၏
 တန်ခိုးမှကယ်နှုတ်တော်မူ၍ မိမိချစ်မြတ်
 နိုးတော်မူသောသားတော်၏နိုင်ငံတော်ထဲ
 သို့ခေါ်သွင်းတော်မူ၏။- 14 ဘုရားသခင်သည်ထိုသားတော်အားဖြင့်ငါ
 တို့ကိုလွတ်မြောက်စေတော်မူပြီ။ တစ်နည်း
 အားဖြင့်ငါတို့၏အပြစ်များကိုဖြေလွှတ် တော်မူပြီ။*

ခရစ်တော်၏ဇာတိတော်နှင့်လုပ်ငန်းတော်

15 ခရစ်တော်သည်မျက်စိဖြင့်မမြင်နိုင်သော
 ဘုရားသခင်၏ပုံသဏ္ဍာန်တော်ဖြစ်တော်မူ၏။
 ကိုယ်တော်သည်သားဦးဖြစ်သဖြင့်အဖန်
 ဆင်းခံအရာအပေါင်းတို့ထက်ကြီးမြတ်
 တော်မူပေသည်။- 16 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ထိုသားတော်အားဖြင့်
 ဘုရားသခင်သည်ကောင်းကင်လောကရှိတန်
 ခိုးရှင်များနှင့် အာဏာပိုင်များအပါအဝင်
 ကောင်းကင်နှင့်ကမ္ဘာမြေပေါ်ရှိမျက်စိဖြင့်
 မြင်နိုင်သောအရာ၊ မမြင်နိုင်သောအရာ
 ဟူသမျှကိုဖန်ဆင်းတော်မူသောကြောင့်

* 1:14 ဧ၊ ၁:၇။

တည်း။ ဘုရားသခင်သည်ထိုသခင်၏ အဖို့အလိုငှါထိုသခင်အားဖြင့်စကြဝဠာတစ်ခုလုံးကိုဖန်ဆင်းတော်မူ၏။-

17 ခရစ်တော်သည်ခပ်သိမ်းသောအရာတို့မပေါ်ပေါက်မီကပင်ရှိနေတော်မူ၏။ ခပ်သိမ်းသော အရာတို့သည်ကိုယ်တော်နှင့်တစ်လုံးတစ်ဝ တည်းဖြစ်သောအားဖြင့်စနစ်တကျတည် လျက်ရှိ၏။-

18 ကိုယ်တော်သည်အသင်းတော်တည်းဟူသော ကိုယ်ခန္ဓာတော်၏ဦးခေါင်းဖြစ်တော်မူ၏။ ကိုယ်တော်ထံမှကိုယ်ခန္ဓာတော်အသက်ကိုရရှိ၏။

ထိုအရှင်သည်သားဦးဖြစ်၍သေခြင်းမှ ဦးစွာပထမရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူ သဖြင့် အရာခပ်သိမ်းတို့၏အထွတ်အထိပ် အဖြစ်ကိုခံယူတော်မူပေသည်။-

☆ 19 ဘုရားသခင်၏အလိုတော်အရ၊ သားတော်သည်ဘုရားဇာတိကိုအပြည့်အဝခံယူ တော်မူ၏။-

20 သို့ဖြစ်၍ဘုရားသခင်သည်သားတော်အား ဖြင့်စကြဝဠာတစ်ခုလုံးကို မိမိထံပြန် လာစေရန်ဆုံးဖြတ်တော်မူ၏။ သားတော်ကို လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်တွင်အသေခံစေတော် မူခြင်းအားဖြင့်ရန်ကိုငြိမ်းစေတော်မူ၏။ ဤနည်းအားဖြင့်ကမ္ဘာမြေကြီးနှင့်ကောင်း ကင်တွင်ရှိသမျှသောအရာတို့အားမိမိ ထံပြန်လာစေတော်မူ၏။☆

☆ 1:18 ဧ၊ ၁:၂၂-၂၃။ ☆ 1:20 ဧ၊ ၂:၁၆။

21 အခါတစ်ပါးကသင်တို့သည်ဘုရားသခင်
 နှင့်ဝေးကွာလျက်နေခဲ့ကြ၏။ သင်တို့သည်
 မိမိတို့၏ဆိုးညစ်သည့်အကျင့်အကြံများ
 ကြောင့်ကိုယ်တော်နှင့်ရန်ဘက်ဖြစ်ခဲ့ကြပေသည်။-

22 သို့ရာတွင်ယခုအခါ၌ဘုရားသခင်သည်
 လူ့ဇာတိကိုခံယူသောသားတော်အားအသေ
 ခံစေတော်မူသောအားဖြင့် သင်တို့အားမိမိနှင့်
 မိတ်ဆွေဖြစ်ခွင့်ကိုပေးတော်မူလေပြီ။ ယင်းသို့
 ပြုတော်မူခြင်းမှာသင်တို့သည်ဖြူစင်သန့်ရှင်း
 မြင့်မြတ်လျက် အပြစ်ဆိုဖွယ်မရှိဘဲရှေ့တော်
 မှောက်သို့ဝင်ရောက်နိုင်ကြရန်ပင်ဖြစ်သည်။-

23 သို့ရာတွင်သင်တို့သည်မိမိတို့၏ယုံကြည်
 ခြင်းကို အုတ်မြစ်ကဲ့သို့ခိုင်မာစေရန်ဆက်
 လက်ထိန်းသိမ်းရကြမည်။ သင်တို့သည်သတင်း
 ကောင်းကိုကြားသိရစဉ်အခါကရရှိခဲ့
 သောမျှော်လင့်ခြင်းမှမယိမ်းမယိုင်စေနှင့်။
 ကမ္ဘာအနှံ့အပြားသို့ရောက်ရှိပြီးဖြစ်သော
 ထိုသတင်းကောင်းအတွက်အစေခံကား
 ငါပေါလုပင်ဖြစ်သည်။

အသင်းတော်အတွက်အစေခံဖြစ်သူပေါလု၏
 အမှုတော်ဆောင်ခြင်း

24 ငါသည်သင်တို့အတွက်ဆင်းရဲဒုက္ခခံရ၍ဝမ်း
 မြောက်ပါ၏။ ခရစ်တော်သည်မိမိ၏ကိုယ်ခန္ဓာ

တည်းဟူသောအသင်းတော်အတွက်ခံရန်ကျန်
ရှိနေသည့်ဆင်းရဲဒုက္ခများကိုငါကူညီ၍
ဖြည့်စွက်ပေး၏။- 25 သင်တို့၏အကျိုးငှာဘုရားသခင်သည်ငါ့
အားအသင်းတော်၏အမှုတော်ဆောင်အဖြစ်

ခန့်ထားတော်မူပေသည်။ ငါ့အားပေးအပ်တော်
မူသောအလုပ်တာဝန်မှာနှုတ်ကပတ်တရား
တော်ကိုအကုန်အစင်ကြေညာရန်ပင်ဖြစ်၏။-

26 ကိုယ်တော်သည်ထိုနက်နဲရာကိုကမ္ဘာမြေပေါ်
ရှိလူသားအပေါင်းတို့အား လွန်ခဲ့သောခေတ်
ကာလများတွင်သိခွင့်ပေးတော်မမူခဲ့သော် လည်း
ယခုအခါမိမိ၏လူစုတော်အား ဖော်ပြတော်မူလေပြီ။-

27 ဘုရားသခင်၏အကြံအစည်တော်မှာလူမျိုး
တကာတို့အတွက်ကြွယ်ဝ၍ ဘုန်းအသရေနှင့်
ပြည့်စုံသောနက်နဲသည့်အရာအကြောင်းကို မိမိ
လူစုတော်အားသိစေရန်ပင်ဖြစ်၏။ ဤနက်နဲ

သောအရာကားခရစ်တော်သည်သင်တို့စိတ်
အတွင်း၌ကျိန်းဝပ်တော်မူကြောင်းပင်ဖြစ်၏။

တစ်နည်းအားဖြင့်ဆိုသော်သင်တို့သည်ဘုရား
သခင်နှင့်အတူဘုန်းအသရေတော်ကို

ခံစားရမည်ဖြစ်ကြောင်းတည်း။- 28 သို့ဖြစ်၍ငါတို့သည်လူအပေါင်းတို့အ
ခရစ်တော်၏အကြောင်းတော်ကိုဟောပြော
ကြ၏။ လူတိုင်းအားရင့်ကျက်သူအဖြစ်ဖြင့်

ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်မှောက်သို့ရောက်ရှိ

ရန်ပို့ဆောင်နိုင်အံ့သောငှာ ငါတို့သည်ဉာဏ်
 ပညာရှိသမျှဖြင့်လူတိုင်းကိုသတိပေး သွန်သင်ကြ၏။-
 29 ဤတာဝန်လုပ်ငန်းကိုငါကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်
 လျက်ရှိစဉ်ခရစ်တော်သည် ငါ့အားကြီးမား
 သောတန်ခိုးစွမ်းရည်ကိုပေးတော်မူသည်။ ထို
 တန်ခိုးစွမ်းရည်သည်ငါ၏အထံ၌လုပ်ဆောင်လျက်ရှိ၏။

2

1 ငါသည်သင်တို့အတွက်လည်းကောင်း၊
 လောဒိကံ မြို့သူမြို့သားများနှင့်ငါ့အားမမြင်ဘူးသေး
 သောအခြားသူတို့အတွက်လည်းကောင်း အဘယ်
 မျှကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်ခဲ့သည်ကိုသင်တို့အား
 သိစေလို၏။- 2 ယင်းသို့ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်ခြင်းမှာသင်
 တို့အပေါင်းသည်အားတက်လျက် အချင်းချင်း
 တစ်ယောက်ကိုတစ်ယောက်ချစ်ခင်လာစေရန်
 ဖြစ်သည်။ ဤသို့ဖြစ်ခြင်းကြောင့်သင်တို့သည်
 စစ်မှန်စွာသိရှိနားလည်ခြင်းအားဖြင့် စိတ်
 ချမှုကိုကြွယ်ဝပြည့်စုံစွာရရှိကြလိမ့် မည်။
 ဤနည်းအားဖြင့်သင်တို့သည်ခရစ်တော်တည်းဟူသောဘုရားသခင်၏နာ
 ရာကိုသိရှိကြလိမ့်မည်။- 3 ထိုအရှင်သည်ကွယ်ဝှက်ထားသောဘုရား
 သခင်၏ဉာဏ်ပညာဘဏ္ဍာ၊ အသိပညာ
 ဘဏ္ဍာကိုဖွင့်ပြသည့်သော့ချက်ဖြစ်တော် မူသတည်း။
 4 သို့ဖြစ်၍မည်မျှပင်ယုတ္တိရှိဟန်တူသော
 မှားယွင်းသည့်အကြောင်းပြချက်များဖြင့်

အဘယ်သူမျှသင်တို့အားမလှည့်စားစေ နှင့်။-
 5 ငါသည်ခန္ဓာအားဖြင့်သင်တို့နှင့်ဝေးကွာ
 သော်လည်းစိတ်အားဖြင့်သင်တို့နှင့်အတူရှိ၏။
 သင်တို့သည်တစ်လုံးတစ်စည်းတည်းရှိ၍
 ခရစ် တော်ကိုမြဲမြံခိုင်မာစွာယုံကြည်လျက်နေ
 ကြသည်ကိုတွေ့ရသဖြင့်ငါဝမ်းမြောက်၏။

ခရစ်တော်အားဖြင့်ရသောကြွယ်ဝသည့်ဘဝ

6 သင်တို့သည်ခရစ်တော်ယေရှုအားအရှင်
 သခင်အဖြစ်လက်ခံခဲ့ကြသဖြင့် ကိုယ်တော်
 နှင့်တစ်လုံးတစ်ဝတည်းဖြစ်လျက်အသက် ရှင်ကြလော့။-
 7 သွန်သင်ခြင်းကိုခံရသည်အတိုင်းကိုယ်တော်
 ဌ်နက်နဲစွာအမြစ်စွဲလျက်ကိုယ်တော်အပေါ်၌
 မိမိတို့ဘဝကိုတည်ဆောက်ကာသင်တို့၏
 ယုံကြည်ခြင်းကိုပို၍ခိုင်မြဲစေကြလော့။
 ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းလျက်နေကြလော့။

8 ခရစ်တော်ထံမှမဟုတ်ဘဲလူတို့၏ထုံးတမ်း
 စဉ်လာမှလည်းကောင်း၊ စကြဝဠာကို
 အစိုးရ သည့်ဝိညာဉ်များမှလည်းကောင်း၊
 လက်ဆင့်ကမ်း သည့်အချည်းနှီးသောလူပညာပရိယာ
 ယ်ဖြင့် အဘယ်သူမျှသင်တို့အားကျွန်ဘဝသို့
 မသက်ဆင်းစေရန်သတိပြုကြလော့။-

9 လူ့ဇာတိအဖြစ်နှင့်လောကတွင်သက်တော်
 ထင်ရှားရှိတော်မူစဉ်အခါက ခရစ်တော်၌

ဘုရားဇာတိတော်အပြည့်အဝကိန်းအောင်း
 တော်မူပေသည်။- 10 သင်တို့သည်ကိုယ်တော်နှင့်တစ်လုံးတစ်ဝတည်း
 ဖြစ်ခြင်းအားဖြင့် ကြွယ်ဝသောအသက်ကိုရရှိ
 ကြ၏။ ထိုအရှင်ကားဝိညာဉ်ရေးဆိုင်ရာတန်ခိုး
 ရှင်များနှင့်အာဏာပိုင်အပေါင်းတို့ကိုအစိုးရ
 တော်မူသတည်း။

11 ကိုယ်တော်နှင့်တစ်လုံးတစ်ဝတည်းဖြစ်လာကြ
 သောအခါ သင်တို့ဇာတိသဘောတရားမှ
 လွတ်မြောက်ခြင်းတည်းဟူသောခရစ်တော်၏
 အရေဖျားလှီးမ ဝိညာဉ်ကိုခံယူကြပေသည်။
 ဤအရေဖျားလှီးမ ဝိညာဉ်ကားကာယနှင့်
 ဆိုင်သောအရေဖျားလှီးခြင်းမဟုတ်။-

12 သင်တို့သည်ဗ တု တိဇံခံသောအခါကိုယ်တော်နှင့်
 အတူမြှုပ်နှံခြင်းကိုခံကြ၏။ ခရစ်တော်ကို
 သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်စေတော်မူသော
 ဘုရားသခင်၌ ရှင်ပြန်ထမြောက်စေနိုင်သော
 တန်ခိုးတော်ကိုသင်တို့ယုံကြည်ကြသောကြောင့်
 ကိုယ်တော်နှင့်အတူရှင်ပြန်ထမြောက်ကြ၏။*

13 သင်တို့သည်အခါတစ်ပါးကအပြစ်ကူး
 သူများဖြစ်ကြသောကြောင့်လည်းကောင်း၊
 ပညတ် တရားမခံယူသောလူမျိုးခြားဖြစ်သော
 ကြောင့်လည်းကောင်း ဝိညာဉ်ရေးအရသေသူ

* 2:12 ရော၊ ၆:၄။

များဖြစ်ကြ၏။ သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်သည်
 သင်တို့အား ခရစ်တော်နှင့်အတူအသက်ရှင်
 စေတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည်ငါတို့၏
 အပြစ်ဟူသမျှကိုဖြေလွှတ်တော်မူ၍၊-☆

14 ငါတို့၏အပြစ်ကြွေးစာရင်းကိုလည်းကောင်း၊

၎င်းနှင့်ဆိုင်သောဥပဒေစည်းကမ်းများကို
 လည်းကောင်း၊ လက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်ရိုက်ခြင်း

အားဖြင့်ပယ်ဖျက်တော်မူသည်။-☆ 15 ထိုလက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်တွင်ခရစ်

ဝိညာဉ်ရေးဆိုင်ရာတန်ခိုးရှင်များနှင့်အာဏာ

ပိုင်အပေါင်းတို့၏တန်ခိုးအာဏာကိုပယ်ရှား

တော်မူပြီးနောက် ၎င်းတို့ကိုသို့ပန်းများအဖြစ်

အောင်ပွဲလှည့်ရာတွင်နောက်မှလိုက်ပါစေကာ

လူအပေါင်းတို့အားပြတော်မူ၏။

16 သို့ဖြစ်၍အစားအသောက်နှင့်ပတ်သက်၍ဖြစ်

စေ၊ ဘာသာရေးပွဲနေ့၊ လဆန်းပွဲနေ့၊ ဥပု သ်နေ့

နှင့်ပတ်သက်၍ဖြစ်စေသင်တို့အတွက်အဘယ်

သူမျှဥပဒေစည်းကမ်းမပြုလုပ်စေနှင့်။-☆

17 ထိုအရာတို့သည်နောင်အခါဖြစ်ပေါ်လာမည့်

အရာတို့၏အရိပ်အရောင်မျှသာဖြစ်ကြ၏။

အတုမဟုတ်အစစ်မှာခရစ်တော်ဖြစ်သည်။-

18 မမှန်ကန်သောနှိမ့်ချခြင်း၊ ကောင်းကင်တမန်

တို့အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းတို့ကိုအလေး

☆ 2:13 ဧ၊ ၂:၁-၅။ ☆ 2:14 ဧ၊ ၂:၁၅။ ☆ 2:16 ရော၊ ၁၄:၁-၆။

အနက်ပြောဆို၍မိမိတို့တွေ့မြင်သည့်ဗျာ
 ဒိတ်ရူပါရုံများကိုအကြောင်းပြုကာ မိမိ
 တို့ကအခြားသူတို့ထက်သာသည်ဟုပြော
 ဆိုတတ်သူများကသင်တို့အားရှုတ်ချခွင့်
 ကိုမပေးနှင့်။ သူတို့သည်လူ့သဘောဖြင့်
 စဉ်းစားဆင်ခြင်လျက်အကြောင်းမဲ့စိတ်
 နေမြင့်လျက်ရှိကြ၏။ - 19 သူတို့သည်ခန္ဓာကိုယ်၏ဦးခေါင်းတည်းဟူ
 သောခရစ်တော်ကိုမှီခိုအားကိုးမှုမရှိကြ
 တော့ချေ။ ခရစ်တော်၏ထိန်းသိမ်းမှုအောက်
 တွင်အဆစ်များနှင့်အရိုးချင်းဆက်ပေးသည့်
 အရွတ်များအားဖြင့် ကိုယ်ခန္ဓာတစ်ခုလုံးသည်
 အာဟာရကိုခံယူကာဘုရားသခင်၏ အလိုတော်ရှိသည်အတိုင်းကြီးပွားတ

ခရစ်တော်နှင့်အတူဩဇာခင်းနှင့်အသက်ရှင်ခြင်း

20 သင်တို့သည်ခရစ်တော်နှင့်အတူ သေပြီဖြစ်
 သဖြင့်ဤလောကဌ ဌာ တ်ကို အစိုးရသော
 တန်ခိုးရှင်များ၏လက်အောက်တွင်မရှိတော့ ပေ။-

21 ထိုသို့ဖြစ်ပါလျက်သင်တို့သည်အဘယ်ကြောင့်
 ဤလောကနှင့်သက်ဆိုင်သူများကဲ့သို့ပြုကျင့်
 နေကြသနည်း။ အဘယ်ကြောင့်“ဤအရာကို မကိုင်နှင့်။
 ထိုအရာကိုမမြည်းမစမ်းနှင့်။ မတို့ မထိနှင့်”
 အစရှိသည့်ဥပဒေများကိုလိုက် လျှောက်နေကြသနည်း။-

22 ထိုဥပဒေများသည်အသုံးပြုပြီးနောက်အသုံး

☆ 2:19 e1 ၄:၁၆။

မဝင်တော့သည့်အရာများနှင့်စပ်ဆိုင်၏။ ယင်းတို့
 အားလုံးပင်လျှင်လူလုပ်သည့်ဥပဒေများ၊
 သွန် သင်ချက်များသာဖြစ်သည်။-
 23 ကောင်းကင်တမန်များအားမဖြစ်မနေကိုး
 ကွယ်ရခြင်း၊ မမှန်ကန်သောစိတ်နှိမ့်ချခြင်း၊
 အလွန်အမင်းကိုယ်ခန္ဓာကိုနှိပ်စက်ခြင်းတည်း
 ဟူသောဥပဒေတို့သည် ဉာဏ်ပညာနှင့်ယှဉ်
 သောဥပဒေပညတ်များဖြစ်ဟန်တူသော်
 လည်းကာယတပ်မက်မှုများကိုထိန်းချုပ်
 ရာတွင်မည်သို့မျှအထောက်အကူမပေး ချေ။

3

1 သင်တို့သည်ခရစ်တော်နှင့်အတူသေခြင်းမှ
 ရှင်ပြန်ထမြောက်ကြပြီဖြစ်၍ ဘုရားသခင်
 ၏လက်ယာတော်ဘက်တွင်ခရစ်တော်ထိုင်
 လျက်နေတော်မူရာ ကောင်းကင်ဘုံ၌ရှိသော
 အရာတို့ကိုလိုချင်တောင့်တကြလော့။-
 2 လောကတွင်ရှိသောအရာတို့ကိုစိတ်မစွဲ လမ်းဘဲ
 အထက်ဘုံ၌ရှိသောအရာတို့ကို စိတ်စွဲလမ်းကြလော့။-
 3 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သေပြီးသောသင်တို့
 အသက်သည် ခရစ်တော်နှင့်အတူဘုရား
 သခင်၌ဝှက်ထားလျက်ရှိသောကြောင့်တည်း။-
 4 သင်တို့အသက်အစစ်အမှန်သည်ခရစ်တော်
 ဖြစ်သည်။ ကိုယ်တော်ထင်ရှားတော်မူသောအခါ

သင်တို့သည်လည်းကိုယ်တော်နှင့်အတူဘုန်း
အသရေတော်ကိုခံစားရကြလတူတံ့။*

ဘဝဟောင်းနှင့်ဘဝသစ်

5 သို့ဖြစ်၍ကာမဂုဏ်လိုက်စားခြင်း၊ ညစ်ည
မ်းစွာ ကျင့်ခြင်း၊ ပြင်းပြသောတဏှာရမ္မက်၊
မကောင်းမှု ပြုလုပ်လိုသောစိတ်ရှိခြင်း၊ လောဘလွန်ကူး
ခြင်းအစရှိသောလောကီအာသာရမ္မက်များ
ကိုသေစေကြလော့။ (လောဘကူးခြင်းသည်
ရုပ်တုကိုးကွယ်ခြင်းတစ်မျိုးပင်ဖြစ်၏။-)

6 ထိုကဲ့သို့သောအာသာရမ္မက်များကြောင့်ဘုရား
သခင်၏စကားကိုမနာခံသောသူများသည်
အမျက်တော်သင့်ကြပေအံ့။- 7 အခါတစ်ပါးကသင်တို့ကိုယ်တိုင်လည်းထို
အပြစ်ဒုစရိုက်များကိုကူးလွန်လျက် အသက်ရှင်နေထိုင်ခဲ့ကြ၏။

8 သို့သော်ယခုအခါ၌သင်တို့သည်အမျက်
ထွက်ခြင်း၊ စိတ်ဆိုးခြင်း၊ မုန်းတီးခြင်း၊ သူတစ်
ပါးအသရေကိုဖျက်ခြင်း၊ ညစ်ည ျမ်းသော
စကားကိုပြောဆိုခြင်းစသည်တို့ကိုပယ် ရှားကြလော့။-

9 တစ် ဦးနှင့်တစ်ဦးလိမ်လည်၍မပြောဆိုကြနှင့်။
သင်တို့သည်အကျင့်ဆိုးများနှင့်တကွလူ
ဟောင်းကိုချွတ်ပယ်ကာ၊- * 10 လူသစ်ကိုဝတ်ဆင်ကြလေပြီ။
ဖန်ဆင်းတော်မူ ရှင်ဘုရားသခင်သည်
ထိုလူသစ်အားမိမိ၏ ပုံသဏ္ဍာန်တော်နှင့်အညီအမြဲအသစ်ပြုပြင်

* 3:4 ဆာ၊ ၁၁၀:၁။ * 3:9 ဧ၊ ၄:၂။

လျက်နေတော်မူ၏။ ဤသို့ပြုတော်မူခြင်းမှာ
သင်တို့သည်ကိုယ်တော်ကိုပြည့်စုံစုံလင်စွာ
သိကျွမ်းလာကြစေရန်ပင်ဖြစ်ပေသည်။-☆

11 သို့ဖြစ်၍ယုဒအမျိုးသား၊ လူမျိုးခြားဟူ၍
လည်းကောင်း၊ အရေဖျားလှီးခံသူမခံသူဟူ
၍လည်းကောင်း၊ မယဉ်ကျေးသူ၊ လူရိုင်း၊
ကျွန်၊ လွတ်လပ်သူဟူ၍လည်းကောင်းကွဲပြားခြား
နားမှုမရှိတော့ချေ။ ခရစ်တော်သည်အလုံး
စုံတို့၌ရှိ၍အလုံးစုံဖြစ်တော်မူသတည်း။

12 သင်တို့သည်ဘုရားသခင်၏လူစုတော်ဝင်များ
ဖြစ်ကြ၏။ ကိုယ်တော်သည်သင်တို့ကိုချစ်၍
မိမိ ပိုင်ဆိုင်သူများဖြစ်ရန်ရွေးချယ်တော်မူသဖြင့်
ကရုဏာပြုခြင်း၊ သနားကြင်နာခြင်း၊
စိတ် နှိမ့်ချခြင်း၊ နူးညံ့သိမ်မွေ့ခြင်း၊
စိတ်ရှည်ခြင်း တို့ကိုဝတ်ဆင်ကြလော့။-☆

13 သင်တို့သည်အချင်းချင်းအပေါ်တွင်အပြစ်
တင်စရာရှိပါလျှင် သည်းခံလျက်အပြစ်ဖြေ
လွှတ်ကြလော့။ သခင်ဘုရားသည်သင်တို့
အားအပြစ်ဖြေလွှတ်တော်မူသကဲ့သို့ သင်
တို့သည်လည်းအချင်းချင်းအားအပြစ်ဖြေ
လွှတ်ရကြမည်။-☆ 14 ဤအရည်အသွေးများကိုမေတ္တာဖြင့်ဖြည့်စွက်
လော့။ မေတ္တာသည်အရာခပ်သိမ်းကိုစုစည်း၍

☆ 3:10 ကာ ၁:၂၆။ ဧ ၄:၂၄။ ☆ 3:12 ဧ ၄:၂။ ☆ 3:13 ဧ ၄:၃၂။

လုံးဝစည်းလုံးညီညွတ်စေသတည်း။-

15 သင်တို့ကိုလမ်းပြရန်ခရစ်တော်ထံမှရရှိ
 သည့်ငြိမ်သက်ခြင်းနှင့်အညီ သင်တို့ဆုံးဖြတ်
 ချက်များချမှတ်ကြလော့။ ထိုငြိမ်သက်ခြင်း
 ကိုသင်တို့ခံစားနိုင်ကြစေရန်ဘုရားသခင်
 သည်သင်တို့ကိုတစ်ခုတည်းသောကိုယ်ခန္ဓာ
 အဖြစ်ခေါ်ယူရွေးကောက်တော်မူခဲ့၏။ သို့
 ဖြစ်၍ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းကြလော့။-

16 ခရစ်တော်၏ပြည့်စုံကြွယ်ဝသည့်တရား
 တော်အား သင်တို့၏စိတ်နှလုံးထဲတွင်ကိန်း
 အောင်းစေကြလော့။ ဉာဏ်ပညာရှိသမျှဖြင့်
 အချင်းချင်းအားသွန်သင်ဆုံးမခြင်းကို
 ပြုကြလော့။ ဆာလံသီချင်း၊ အမျိုးမျိုး
 သောဋ္ဌ ဌ မှ မသီချင်းများကိုဘုရားသခင်
 အားစိတ်နှလုံးထဲတွင်ကျေးဇူးတင်လျက်
 သီဆိုကြလော့။-^{☆ 17} သို့ဖြစ်၍သင်တို့သည်ပြောဆိုပြုမူရာတွင်
 သခင် ယေရှု၏နာမတော်ကိုထောက်၍ပြောဆိုပြုမူကြ
 လော့။ ထိုအရှင်ကိုအမှီပြု၍အဖဘုရားသခင်
 ၏ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းကြလော့။

ဘဝသစ်၌တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦးဆက်ဆံမှု
 18 ဇနီးဖြစ်သူတို့၊ ခင်ပွန်းများ၏အုပ်စိုးခြင်းကို
 ခံယူကြလော့။ သင်တို့သည်ခရစ်ယာ

☆ 3:16 ဧ၊ ၅:၁၉-၂၀။

န်များ အနေဖြင့်ဤသို့ခံယူသင့်ကြ၏။-☆
 19 ခင်ပွန်းဖြစ်သူတို့၊ ဇနီးများကိုချစ်ကြလော့။
 သူတို့အားကြမ်းတမ်းစွာမပြုကြနှင့်။☆

20 သားသမီးဖြစ်သူတို့၊ မိဘစကားကိုအစဉ်
 နားထောင်ကြလော့။ ဤအမှုသည်ဘုရားသခင်
 နှစ်သက်တော်မူသောအမှု၊ ပြုကျင့်အပ်သော
 အမှုဖြစ်၏။-☆ 21 ဖခင်ဖြစ်သူတို့၊
 သားသမီးများကိုစိတ်ဆိုး အောင်မဆွနှင့်။
 သို့ပြုပါလျှင်သူတို့သည်စိတ် အားလျော့ကြလိမ့်မည်။☆

22 ကျွန်ဖြစ်သူတို့၊ သင်တို့ကိုပိုင်သောသခင်များ
 ၏စကားကိုအရာရာတွင်နားထောင်ကြလော့။
 သင်တို့သည်မျက်နှာရရန်သူတို့၏ရှေ့မှောက်
 ၌သာလျှင်သူတို့၏စကားကိုနားထောင်သည်
 မဟုတ်၊ သခင်ဘုရားကိုကြောက်ရွံ့ရုံသေ
 သောအားဖြင့် သူတို့၏စကားကိုရိုးဖြောင့်
 သောစိတ်နှင့်နားထောင်ကြလော့။-☆ 23 အဘယ်အမှုကိုပြုသည်မဆိုသင်
 လူ၏အလိုကိုမဟုတ်ဘဲ သခင်ဘုရား၏
 အလိုကိုဆောင်ရွက်သကဲ့သို့အစွမ်းရှိ
 သမျှဖြင့်လုပ်ဆောင်ကြလော့။- 24 မိမိ၏လူစုတော်အားသခင်ဘုရားကဝ
 ထားတော်မူသော ဆုလာဘ်ကိုသင်တို့သည်ရ
 မည်ဖြစ်ကြောင်းနှလုံးသွင်းကြလော့။ ခရစ်

☆ 3:18 ဧ၊ ၅:၂၂။ ၁ပေ၊ ၃:၁။ ☆ 3:19 ဧ၊ ၅:၂၅။ ၁ပေ၊ ၃:၇။ ☆ 3:20
 ဧ၊ ၆:၁။ ☆ 3:21 ဧ၊ ၆:၄။ ☆ 3:22 ဧ၊ ၆:၅-၈။

တော်သည်သာလျှင်သင်တို့၏သခင်အစစ်
 အမှန်ဖြစ်တော်မူ၏။- 25 ဒုစရိုက်သမားသည်ထိုက်သင့်သောအပြစ်ဒဏ်
 ကိုခံရလိမ့်မည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ဘုရား
 သခင်သည်တရားစီရင်ရာတွင်မျက်နှာကြီး
 ငယ်လိုက်တော်မမူသောကြောင့်ဖြစ်သည်။*

4

1 သခင်ဖြစ်သူတို့၊ သင်တို့သည်လည်းကောင်းကင်
 ဘုံတွင်ရှိတော်မူသောသခင်၏ကျွန်များဖြစ်
 ကြောင်းကိုသိမှတ်လျက် မိမိတို့၏ကျွန်များ
 ကိုတရားမျှတစွာဆက်ဆံကြလော့။*

ညွှန်ကြားချက်များ

2 စွဲမြဲစွာဆုတောင်းပ တု ထ နာပြုကြလော့။
 ဆုတောင်း ပ တု ထနာပြုရာတွင်နိုးနိုးကြားကြားရှိလျက်
 ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းကြလော့။- 3 ဆုတောင်းသည့်အခါငါတို့၏အတွက်
 ဆုတောင်းကြလော့။ ခရစ်တော်၏နက်နဲသည့်
 အရာနှင့်စပ်ဆိုင်သောတရားတော်ကို ဟော
 ပြောနိုင်သည့်အခွင့်အလမ်းငါတို့အားပေး
 တော်မူရန်ဆုတောင်းကြလော့။ ထိုတရား
 တော်ကြောင့်ငါသည်ယခုထောင်ကျလျက်ရှိ၏။-

4 သို့ဖြစ်၍တရားတော်ကိုဟောပြောအပ်သည်

* 3:25 တရား၊ ၁၀:၁၇။ ဧ၊ ၆:၉။ * 4:1 ဧ၊ ၆:၉။

နှင့်အညီ ငါသည်ရှင်းလင်းပြတ်သားစွာဟော
ပြောနိုင်ရန်ဆုတောင်းကြလော့။

5 သင်တို့ရရှိသည့်အခွင့်ကောင်းမှန်သမျှကို
အသုံးပြုကာ အခြားဘာသာဝင်တို့အား
ပညာသတိနှင့်ဆက်ဆံကြလော့။-^{✱ 6} သင်တို့ပြောသောစကားသည်နားဝ
စိတ်ဝင်စားဖွယ်ဖြစ်စေကြလော့။ စုံစမ်းမေး
မြန်းသူတိုင်းအားအဘယ်သို့လျှောက်ပတ်
စွာပြန်လည်ဖြေကြားရမည်ကိုသင်တို့လေ့
လာထားကြလော့။

နောက်ဆုံးနှုတ်ဆက်စကားများ

7 ငါတို့ချစ်သောညီ၊ သစ္စာရှိသောအမှုတော်
ဆောင်၊ သခင်ဘုရား၏အမှုတော်၌ငါတို့နှင့်
လုပ်ဖော်ကိုင်ဘက်ဖြစ်သူတို့ခံ တ်သည်ငါနှင့်ပတ်
သက်သည့်သတင်းအလုံးစုံကိုသင်တို့အား
ပြောပြလိမ့်မည်။-^{✱ 8} ငါတို့၏အခြေအနေကိုသင်တို့အားပြော
ပြခြင်းအားဖြင့်သင်တို့ကိုအားတက်စေရန်
ငါသည်သူ့အားသင်တို့ထံသို့စေလွှတ်လိုက်
ခြင်းဖြစ်ပေသည်။-^{✱ 9} သူနှင့်အတူဩနေသိမ်လည်းလိုက်ပါလာပါ
လိမ့်မည်။ ဩနေသိမ်သည်ငါတို့ချစ်သောညီ၊
သစ္စာရှိသောသူဖြစ်၏။ သူသည်သင်တို့အသိုင်း

✱ 4:5 ၈၊ ၅:၁၆။ ✱ 4:7 ထ၊ ၂၀:၄။ ၂တိ၊ ၄:၁၂။ ✱ 4:8 ၈၊ ၆:၂၁-၂၂။

အဝိုင်းထဲကဖြစ်၏။ သူတို့သည်ဤအရပ်တွင်
ဖြစ်ပျက်သမျှကိုသင်တို့အားပြောပြလိမ့်မည်။*

10-11 ငါတို့နှင့်အတူအကျဉ်းခံနေရသူအာရီ တ
တာခု၊ ဗာနုဗ၏ညီဝမ်းကွဲတော်သူမာကုနှင့်ယု တ
တု ခေါ်ယောရှုတို့ကသင်တို့ကိုနှုတ်ဆက်လိုက်
ကြ၏။ (သင်တို့ထံမာကုရောက်ရှိလာသော
အခါ ကြိုဆိုကြရန်ညွှန်ကြားချက်များကို
သင်တို့ရရှိကြပြီးဖြစ်၏။) ဘုရားသခင်၏
နိုင်ငံတော်အတွက်ငါနှင့်အတူလုပ်ဆောင်
လျက်ရှိသောယုဒယုံကြည်သူများမှာ
ထိုသူသုံးဦးသာလျှင်ဖြစ်ပေသည်။ ဤသူ
တို့သည်ကားငါ့အားများစွာကူညီကြ သူများဖြစ်သည်။*

12 ပေဖြကလည်းနှုတ်ဆက်လိုက်၏။ သူသည်လည်း
သင်တို့၏အသိုင်းအဝိုင်းကဖြစ်၏။ ခရစ်တော်
ယောရှု၏အမှုတော်ဆောင်လည်းဖြစ်၏။ သူသည်
သင်တို့အတွက်စိတ်အားထက်သန်စွာအစဉ် ဆုတောင်းပ
တု ထ နာပြု၏။ သင်တို့သည်ဘုရားသခင်
၏အလိုတော်ကိုတစ်သဝေမတိမ်းလိုက်နာကာ
လုံးဝနားလည်သဘောပေါက်သောခရစ်ယာ
န် များအဖြစ်ဖြင့်ကြံ့ခိုင်စွာရပ်တည်နိုင်ကြစေ
ရန်သူသည်ဘုရားသခင်အားလျှောက်ထား လျက်ရှိ၏။-

* 4:9 ဖိလော ၁၀-၁၂။ * 4:10-11 တ၊ ၁၉:၂၉၊ ၂၇:၂၊ ဖိလော ၂၄။ တ၊
၁၂:၁၂-၂၅၊ ၁၃:၁၃၊ ၁၅:၃၇-၃၉။

☆ 13 သူသည်သင်တို့အတွက်လည်းကောင်း၊
 လောဒိကိ မြို့နှင့်ဟေရပေါလိမြို့၌ရှိသူများအတွက်
 လည်းကောင်းအလွန်ကြိုးစားလုပ်ဆောင်သူဖြစ်
 ကြောင်းငါကိုယ်တိုင်သက်သေခံပါ၏။-

14 ငါတို့ချစ်သောဆရာဝန်လုကာနှင့်ဒေမတို့
 ကသင်တို့အားနှုတ်ဆက်လိုက်ကြ၏။☆

15 လောဒိကိမြို့ရှိညီအစ်ကိုများကိုလည်းကောင်း၊
 နှိုဖနှင့်သူ၏အိမ်တွင်စုဝေးဝတ်ပြုကြသည့်
 အသင်းတော်ဝင်တို့ကိုလည်းကောင်းနှုတ်ဆက်
 လိုက်ကြောင်းပြောပြကြလော့။- 16 ဤစာကိုသင်တို့အသင်းတော်ဝင်တို့အ
 ပြုပြီးသောအခါ လောဒိကိအသင်းတော်ဝင်
 တို့အားလည်းဖတ်စေကြလော့။ လောဒိကိ
 အသင်းတော်မှတစ်ဆင့်ပေးပို့မည့်စာကိုလည်း
 သင်တို့ဖတ်ရှုကြလော့။- 17 သခင်ဘုရားပေးအပ်ခြင်းခံရသည့်အမှုတော်
 ကိုအပြီးတိုင်ဆောင်ရွက်ရန်အာခံ ပု ပုအားပြော
 ကြားကြလော့။☆

18 ငါပေါလုကသင်တို့အားနှုတ်ဆက်စကားကို
 ငါကိုယ်တိုင်ရေး၏။ ငါသည်အကျဉ်းထောင်ထဲ
 တွင်ရှိနေသည်ကိုသင်တို့မမေ့ကြနှင့်။
 ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကိုသင်တို့ခံစား
 ရကြပါစေသတည်း။ ကောလောသံသြဝါဒစာပြီး၏။

☆ 4:12 ကော၊ ၁:၇။ ဖိလော၊ ၂၃။ ☆ 4:14 ၂တံ၊ ၄:၁၀၊ ၁၁။ ဖိလော၊ ၂၄။
 ☆ 4:17 ဖိလော၊ ၂။

Common Language Bible
Burmese: Common Language Bible Bible without
Deuterocanon

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

Burmese Common Language Bible

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793